Rozdíly mezi kmeny neodvozených sloves

	Prézens     
	Préteritum
	Infinitiv

	V kořeni a, e, u:
vagia, lekia, tupia
	V kořeni o, ė, ū:
vogė, lėkė, tūpė
	V kořeni o, ė, ū:
vogti, lėkti, tūpti 

	V kořeni a, e, i, u:
karia, kelia, giria, dumia
	V kořeni o, ė, y, ū:
korė, kėlė, gyrė, dūmė
	V kořeni a, e, i, u:
karti, kelti, girti, dumti 

	V kořeni y, ū:
gyja, griūva
	V kořeni i, u:
gijo, griuvo
	V kořeni y, ū:
gyti, griūti

	V kořeni u, e:
siuva, veja
	V kořeni u, i:
siuvo, vijo
	V kořeni ū, y:
siūti, vyti 

	V kořeni e:
renka, perka
	V kořeni i:
rinko, pirko
	V kořeni i:
rinkti, pirkti

	V kořeni au (+ -n-, -j-):
džiauna, liauja
	V kořeni ov:
džiovė, liovė
	V kořeni au:
džiauti, liauti 

	V kořeni -n- / (-m- + b, p):
sprunka
šlampa
bąla (<banla), šyla (<šinla)
	V kořeni 0:
spruko
šlapo
balo, šilo
	V kořeni 0:
sprukti 
šlapti 
balti, šilti

	V kořeni -st-:
pyksta
aušta ( ˂ auš-st-a),
lūžta ( ˂ lūž-st-a)
	V kořeni 0:
pyko
aušo, lūžo
	V kořeni 0:
pykti
aušti, lūžti
















Kromě výše zmíněných existuje i 12 sloves, která se z hlediska kmenových změn berou jako výjimečná:

	Prézens
	Préteritum
	Infinitiv

	auna
yra, esame
deda
duoda
eina
gauna
ima
lieka
miršta
puola
šluoja
verda
	avė
buvo
dėjo
davė
ėjo
gavo
ėmė
liko
mirė
puolė
šlavė
virė
	auti
būti
dėti
duoti
eiti
gauti
imti
likti
mirti
pulti 
šluoti
virti




















Vztah kmenů a konce kmenů prézentu a préterita neodvozených sloves

	Obecné vlastnosti kmenů
	Konec kmene prézentu
	Konec kmene préterita

	prézentní infix -n-
(-m- před b, p)
	a
anka; šlampa; bąla
	o
ako, šlapo, balo

	prézentní -st- 
(-t- po s, š, z, ž)
	a
alksta, mėgsta; aušta; gimsta
	o
alko, mėgo; aušo; vyj. gimė

	préz. i prét. v, j 
před koncem kmene
	a
griūva, joja
	o
griuvo; jojo

	i, u
	a
lipa; suka
	o
lipo; suko

	e : i 
(v nepravých dvojhláskách)
	a
perka
	o
pirko

	e : i
	a
mena
	ė
minė 

	i : y (před n)
	a
gina
	ė
gynė 

	-(i)auna
-(i)auja : -(i)ovė
	a
rauna, liauja
	ė
rovė, liovė

	a, e
	a
bara, neša; vyj. taria
	ė
barė, nešė; tarė

	dlouhé vokály 
ė, y, o, ū, ę
	ia
grebia, tęsia
vyj. bėga, sėda, ėda, šoka
	ė
grėbė, tęsė; ėdė
bėgo, sėdo, šoko

	Dvojhlásky
	ia
baigia, puošia, leidžia
vyj. auga
	ė
baigė, puošė
vyj. augo, leido*

	nepravé dvojhlásky
(kromě změny e : i)
	ia
skalbia, dengia
vyj. dirba
	ė
skalbė, dengė
vyj. Dirbo

	a : o, e : ė, u : ū
	ia
vagia; slepia; tupia
	ė
vogė; slėpė; tūpė

	i : y
(před l, r)
	ia
vilia; giria
vyj. pila*
	ė
vylė; gyrė; 
pylė


* V dialektech existují i tvary leidė, pilia.
[bookmark: _GoBack]
